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Vážení spoluobčané, 
rok 2023 se pomalu chýlí ke konci, budeme zase o rok starší. Jako každý rok oslavíme první adventní 
neděli, letos to bude 3.prosince, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem. 
Rozsvítíme svíčky, poslechneme si a zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, 
zahřejeme se čajem, svařeným vínem a letos i turbomoštem, což je vynález z jihu 
Moravy, no, nechme se překvapit. Všechny Vás tímto na tuto krásnou akci srdečně 
zvu, začátek je v 16 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. I když pro většinu lidí je advent obdobím shonu, shánění dárků, úklidu, 
pečení cukroví a příprav na Vánoce, mějte na paměti jeho hlavní účel, mělo by jít o 
období klidu, rozjímání, dobročinnosti a zklidnění.  Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás 
byly nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních 
starostí. A do roku 2024 Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
   V posledních říjnových dnech jsme konečně rozjeli dvě plánované akce. Dokončení rekonstrukce 
veřejného osvětlení s instalací devíti sloupů na Pěkov ty by měly být hotovy do konce listopadu. A 
začala rekonstrukce chodníků od školy k „Obecňáku“. Akci provádí firma Bezedos, která přeložila 
nejvýhodnější nabídku, stavbyvedoucím není nikdo jiný než náš místostarosta. Samozřejmě se 
snažíme vyjít vstříc individuálním potřebám obyvatel přilehlých nemovitostí, pokud je to možné. 
Chodníky budou opraveny vedle rodinných domků, vedle bytovek budou zrušeny a plocha 
vyasfaltována, protože dnes nikoho chodníky moc nezajímají, každý chce radši parkovat. Ake nás 
bude stát víc než milion korun a jedeme za své, bez dotace, chodníky kolem místních komunikací 
nijak podporovány nejsou.     
   Velmi příjemnou a trochu nečekanou zprávou je vyhodnocení žádostí o dotaci v programu „Podpora 
obnovy místních komunikací“ Ministerstva pro místní rozvoj. Z 1103 žádostí jich uspělo 455 a my se 
nacházíme na 444.místě s přídělenou částkou 2,38 mil.Kč. To je 50% investičních nákladů. Nyní jsem 
odeslal žádost o individuální dotaci na Královéhradecký kraj, a to ve výši 1,5 mil. Kč, a pokud se 
nestane něco neočekávaného, měli bychom na jaře do akce pustit.  
   V lednu bude vypsáno další kolo dotací z Programu obnovy venkova Královéhradeckého kraje, kam 
patrně přihlásíme rekonstrukci Plácku. Je na zvážení, zda nezkusit spíše požární nádrž, která se už 
rozpadá, ale projekty jsou limitovány částkou 1,2 milionů a to je v tomto případě dost málo. Věřme, 
že vodní nádrže budou podporovány v jiných dotačních titulech v průběhu roku 2024, projekt je 
v šuplíku, jen ho podat.  
    V řešení je nyní také sokolovna, v projektu „energetických úspor veřejných budov“, kde jsou dotace 
poměrně štědré, v projektu jsme ovšem trochu ve skluzu, nyní se jím zabývá energetický specialista.  
          starosta 
 
 
  

Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 
VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 

které se koná dne 27. listopadu 2023 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program: 1. Rozpočtové provizorium   2. Obecně závazné vyhlášky    2. Z činnosti ZO    3.  Různé 



      Druhou listopadovou neděli jsme pořádali tradiční „Setkání se seniory“. Velmi mě potěšila účast, sešlo 
se 25 dříve narozených. K poslechu hráli pánové Osoba s Langerem, známé písničky si přítomní s chutí 
zazpívali. Tance mnoho nebylo, ale dobrá nálada jistě ano. A budeme se těšit na další setkání … 
 
 

          starosta 
 
 
Psí exkrementy 
Začíná se nám tu rozmáhat takový nešvar ….., citát ze známého filmu nebudu dál rozebírat. Ale zdá se, že 
slušnost některých pejskařů trochu upadá. Mějte tedy prosím na paměti, že psí hovínka opravdu ke vzhledu 
obce nepřispívají, berte na vycházky se svými pejsky pytlíky a snažte se to, co při venčení zbyde, řádně uklidit. 
          starosta  
 
 
 
Vytápění tuhými palivy 
Nadále připomínám, že od září 2024 vstoupí v platnost zákon, který zakazuje používání kotlů na tuhá paliva I. 
a II. emisní třídy s výkonem nad 10 KW, ale také zákaz používání kotlů, které byly vyrobeny před rokem 2000, 
jež nemají přiřazenou emisní třídu. Původně požadovaný termínu (září 2022) byl kvůli tehdejší nejistotě 
ohledně dodávek s plynem posunut o dva roky. 
V současné době je tzv. kotlíková dotace, kterou vypisují jednotlivé krajské úřady, uzavřena, ale bude vypsána 
někdy v dubnu. Obzvlášť pro nízkopříjmové občany, např. seniory, by tato dotace měla být velice výhodná. 
Můžeme Vám pomoci se zajištěním odborné osoby, která by s dotací a zajištěním výměny kotle pomohla. 
Zatím se ovšem přihlásila jen jedna naše obyvatelka…. Vy, kteří váháte nebo nereagujete, a přitom víte, že 
Vaše kotle jsou nevyhovující, či přímo obtěžující okolí, obec provádět nějaké hloubkové kontroly nehodlá, ale 
stačí jeden podnět rozčileného souseda a návštěva orgánu ochrany ovzduší MÚ Náchod, nebo dokonce České 
inspekce životního prostředí, může znamenat velké nepříjemnosti. 
            starosta 
 
 
Odpady 
Dne 14.11. jsme měli ve Žďáře tradiční setkání se zástupci svozové 
společnosti Marius Pedersen, kteří nás seznámili s vývojem situace 
v odpadovém hospodářství. Bohužel, ke zdražování dochází i zde, i když ne 
nijak hroznému, svoz popelnic bude asi o 6,5 % vyšší, svoz barevných 
kontejnerů s vytříděným odpadem o 7,5%, a to kvůli ceně nafty a vyšším 
mzdovým nákladům, aby vůbec někdo popeláře chtěl dělat. Zvýšení nákladů 
přinese i opatření státu proti ukládání odpadu na skládky. Prvních 170 kg komunálního odpadu na každého 
občana je zatíženo skládkovacím poplatkem 800 Kč za tunu, další již částkou 1250 Kč, a tuto překračujeme 
zhruba v říjnu.  Jen toto opatření nás bude stát asi 30 tisíc navíc. A protože už teď doplácíme na popelnici 
skoro 300 Kč, budeme na veřejném zasedání schvalovat zvýšení poplatku, alespoň o symbolických 50 Kč, 
tedy na 750 Kč na osobu, ačkoli jsem v průběhu roku naznačoval něco jiného. A obávám se, že se tisícovky 
dočkáme velmi brzo. Napomůže tomu pravděpodobně i očekávané zavedení zálohování PET lahví a 
nápojových plechovek. 
Řešením je samozřejmě samozřejmě třídění odpadu, odkládání využitelných surovin do barevných kontejnerů, 
ale myslím, že to u nás je na velmi slušné úrovni, musím naše občany pochválit. Takže spíše minimalizace 
produkce komunálního odpadu, je-li to vůbec možné. Jinými slovy, nekupovat třeba každou blbost, která pak 
skončí v popelnici nebo v kontejneru ve sběrném dvoře.  
V SOBOTU  30. 12. 2023 BUDE SBĚRNÝ DVŮR UZAVŘEN! 
          starosta 

Tato fotka od autora Neznámý 



Zprávičky ze školy 
Jak ten čas letí. Ani jsme se nenadáli a už se chystáme na první čtvrtletí. S dětmi opakujeme a 
procvičujeme, co jsme se doposud naučili. Zaznamenáváme první čtvrtletní známky a v příštím týdnu 
budou probíhat třídní schůzky. Jako nejlepší konzultace se nám osvědčilo složení ryze soukromé, a to 
rodič + dítě + učitel. I noví čtyři prvňáčci už se u nás rozkoukali.  S nimi jsme se seznámili na školním 
výletě hned první týden školního roku, kdy jsme vyrazili do blízkého okolí k hoře Ostaš.  
     Od začátku školního roku jsme zažili několik dalších pěkných akcí, 
mezi které patřila i oslava 130 let od založení základní školy. Na den 
otevřených dveří se přišlo do naší školy podívat mnoho rodáků, 
bývalých žáků i dalších příznivců. Účast byla vskutku hojná a všem se 
akce moc líbila. Opět jsme navázali na spolupráci s externím 

preventistou a uspořádali dvě dopolední 
setkání zaměřených na dobré vztahy mezi 
dětmi. Ve škole také proběhly zajímavé 
přednášky. Jedna z oblasti geologie a druhá 
z prostředí ruzyňského letiště.  
     Trošku netradičně v úvodu nového 
školního roku se žáci 3., 4. a 5. tříd zúčastnili plaveckého kurzu v bazénu Veba 
v Broumově a minulý týden ho po deseti lekcích zdárně zakončili. A nakonec 
se tento týden všichni žáci vypravili do broumovského kláštera, aby si  v 
prostorách Lapidária vyzkoušeli tajemství tvoření koláže. Zážitků mají naši žáci 
opravdu hodně a do Vánoc nás ještě nějaké čekají. Blíží se čas adventu a 
rozjímání. Mějme tedy krásné a pohodové adventní svátky. 

 

Lenka Karpfová 
 
Zprávičky ze školky 
     Čas podzimních plískanic je s námi už od října, ale to nás neodradí od žádných činností. Dokazuje to 
i větší množství bláta na našich botách a oblečení. V říjnu jsme měli možnost pozorovat práci zemědělců 
na polích. Děti fascinuje sledovat, jak se nakládají balíky slámy a sena, rozváží se hnůj a ten pak traktor 
s pluhem zaorává. Chodili jsme sbírat kaštany a žaludy a v předposlením týdnu jsme si uspořádali tzv 
Bramboriádu. A jak na to? No to nám ve školkovém záhonu jako zázrakem vyrostly brambory. Děti si je 
vykopaly, umyly a po uvaření je oloupaly, nastrouhaly a z těsta uplácaly placky. Ty nám p. kuchařky pak   
upekly o obědu.  
     "Listopad svléká stromům šaty..." zpíváme v jedné 
písničce. My jsme spadané listy sbírali a lisovali, přitom 
poznávali, ze kterého stromu spadly. Připomněli jsme si 
svatomartinské tradice, jak je důležitá pomoc druhým a jak na 
prevenci před nemocemi. Nyní se pilně připravujeme na 
Advent. V neděli 3.prosince společně s obcí rozsvítíme opět 
vánoční strom. Přivítáme ve školce Mikuláše s čertem, a 
připravíme vánoční besídku pro rodiče, která bude letos 
Večerníčková. Většina dětí už má také napsaný dopis 
Ježíškovi. A co vy?         Lenka Svatoňová 



Hasiči 
Soutěžní družstvo mužů 
V sobotu 16.9. jsme uspořádali již 20. ročník hasičské soutěže za čerpací stanicí v Polici nad Metují. Soutěž 
se vydařila jak po pořadatelské, tak po sportovní stránce. Naše družstvo mužů zvítězilo. Celkově jsme se 
umístili na 2. místě v Náchodské hasičské lize za suverénem letošního ročníku Ohnišovem. 18.11. bylo 
závěrečné vyhlášení v Ohnišově, kde se předali ocenění za celkové umístění. 
     Ve zkratce o naší novější cisterně 
Na konci května jsme na stanici HZS ve Velkém Poříčí převzali novější 
cisternu Mercedes Atego, rok výroby 2009. Cisterna byla částečně 
vybavena, ale chtěli jsme si ji vybavit, upravit dle našich potřeb. To jsme 
si vše dělali sami. Auto prošlo kompletním servisem, jak po motorické, 
tak i po hasičské stránce. Byly osazeny nové pneumatiky, které v plné 
výši zaplatil sponzor. Přibližně po třech měsících bylo hotovo. V půlce 
září jsme odhlásili IFU po necelých 50 letech ze systému HZS, přihlásili 
Mercedes. Na autě bylo odpracováno mnoho hodin, velké díky patří 
všem co se na tom podíleli a starostovi obce. V úterý 14.11. jsme měli 
první ostrý výjezd s Mercedesem a to k požáru odsávání ve firmě Hauk. 
     V neděli 24.9. jsme se nadobro rozloučili s IFOU, odjela po vlastní 
ose do Kostelce nad Orlicí. Kde bude sloužit soukromému majiteli, 
sběrateli. 
           Miroslav Sádovský 
 
 
 
 
MLADÍ HASIČI 
Na okresním kole se probojovali Štěpánka Čápová a Kuba Kutík na Mistrovství ČR v běhu na 60 m s 
překážkami do Brna. Závod se konal 23. září 2023. V kategorii mladší chlapci bylo 114 závodníků, Kubík 
se umístil jako 82. s časem 17,08 s. V kategorii starší dívky bylo 120 závodnic, Štěpánka se umístila na 59. 
místě s časem 13,22 s. Gratulujeme našim reprezentantům! 

 
Mladí hasiči závodili 14. 10. 2023 v závodě hasičské všestrannosti a brannosti v Mezilesí. Tento závod má 
zcela nová pravidla. Hlídka ve složení Natálka Pfeiferová, Jana Partelová, Viki Khunová, Štěpánka Čápová, 
Lukáš Kaufman se umístila na 10. místě z 24 hlídek. V kategorii mladších bohužel hlídka nestartovala, děti 
byly nemocné a na závod neutvořily pětičlennou hlídku. 
 
Posledním závodem sezony dorostenek byly stovky a štafety ve Skutči 24. 9. 2023. Dorostenky 34 
závodnic - Štěpánka Čápová 12. místo 20,67 s, Edita Straubeová  22. místo 22,55 s, Natálie Pfeiferová 32. 
místo. Ostatní už se přihlásili do dospěláckých kategorií. Ženy 31 závodnic - Adéla Leppeltová 11. místo 
19,76 s. Muži 32 závodníků- Honza Ther 4. místo 17,73 s, Martin Rydlo 6. místo 17,84 s, Jakub Šmída 7. 
místo 17,90 s, Vítek Čáp 11. místo 18,47 s, Štěpán Rydlo 32. místo NP. Štafeta žen 3. místo 71,09 s, štafeta 
mužů 1.místo 65,18 s, 3. místo 71,51 s.  
       Monika Leppeltová 



 
Prodej vánočních stromků. 
 
     Od soboty 2. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních stromků, 
jedlových a borových větví samostatně nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod., sobota 9:00 - 11:30 hod.   
Prodej i v neděli dopoledne: 10.12. a 17.12. 23 ve stejný čas jako v sobotu. 
Vánoční stromky v nabídce:  
Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 

Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská

 Luboš Binar 
 

 

Svatý Mikuláš se svou družinou projde 
Bukovicí a okolím 

v úterý 5. 12. 2023 po 16. hod. 
 
 

V případě zájmu volejte 
po 18. hodině na mobil: 

607 113 951 (Soňa Geislerová) 
 

 

 


